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Vážení čtenáři, sociální demokraté,
aktuální číslo magazínu Naše trojka vychází vprostřed parných letních měsíců, v době, kdy mnoho z nás tráví 
příjemné chvíle letního odpočinku s nejbližšími. I v létě se však nejen na úrovni celostátní ale i komunální děje 
mnoho událos�, které stojí za pozornost. Magazín Naše trojka bude i v následujících měsících monitorovat 
prostřednictvím svých přispěvatelů dění v rámci našeho obvodu i celé České republiky.

Prožíváme těžké chvíle, kdy křeč současné vládnoucí koalice dosahuje vrcholu. V hospodářské oblas� musíme 
snášet bezohlednou demontáž sociálního systému a absolutní rezignaci našich vládních představitelů na 
vedení této země k prosperitě a sociálnímu smíru. Téměř denně musíme být vinou vlády Petra Nečase chtě 
nechtě svědky donebevolajících korupčních skandálů a destrukci posledních zbytků poli�cké kultury. Důvěra 
našich spoluobčanů v demokracii a poli�ku jako takovou je na bodu mrazu.

Právě na nás, sociálních demokratech, záleží v této složité době nejvíce. Náš program představuje jedinou 
skutečnou a racionální alterna�vou k současnému marasmu, který zde způsobily vlády Mirka Topolánka 
a Petra Nečase. Musíme spoluobčany oslovit dříve, než tak učiní další od počátku korupční projekty na 
způsob Věcí veřejných, dříve, než se příležitos� chopí extremisté a nepřátelé demokracie.

Musíme být především slyšet. Magazín Naše trojka představuje pla�ormu, na které mohou jednotliví členové 
obvodu prezentovat své názory, polemizovat s ostatními a hlavně představovat spoluobčanům své názory 
a návrhy řešení. K dispozici je to�ž nejen členům našeho obvodu, ale i sympa�zantům.

Proto neváhejte a krom účas� na akcích sociální demokracie a ak�vní par�cipace na činnos� strany podpořte 
i naší zpravodajskou pla�ormu.
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Radniční noviny byly v uplynulých 
letech hlásnou troubou občanských 
demokratů. Vždy, když se opoziční 
zastupitelé a zástupci občanské spo-
lečnosti pokusili z tohoto periodika 
udělat skutečnou platformu, na kte-
ré by se mohly střetávat názorové 
proudy a vytvářet skutečná demo-
kratická diskuse, byla ze strany ODS 

tato iniciativa zablokována z pozi-
ce síly. 

U toho však nemělo zůstat, minu-
lá koalice vypsala v rámci své činnos-
ti po volbách v říjnu 2010 koncesní 
řízení, které mělo vybrat dodavate-
le pro výrobu, tisk i distribuci Rad-
ničních novin v následujících letech. 
Na tom by v zásadě nebylo nic špat-

ného, kdyby toto koncesní řízení od 
počátku neprovázely silné pochyb-
nosti o skutečných záměrech vlád-
noucí koalice.

Posuďte sami. Koncesní řízení or-
ganizovala jakási firma Excellent
Wide Industrial Limited, která síd-
lí v Hongkongu. Předpokládaná ce-
na ze strany radnice byla ve srovnání 
s ostatními periodiky, vydávaný-
mi jednotlivými městskými částmi, 
doslova astronomická. Pokud by-
chom se pokusili kontaktovat před-
stavitele výše zmíněné firmy, nej-
spíše bychom se nedostali dále, než 
na recepci obrovského komerční-
ho centra, kde ale jednotlivé společ-
nosti sídlí jen na papíře a maximálně 
se honosí zlatým nápisem na fasádě 
budovy. Transparentnost takového 
koncesního řízení je tak od počátku 
pouhou fikcí.

Vypsané koncesní řízení jsem pro-
to společně s kolegy kritizoval od sa-
mého počátku ještě jako opoziční 
zastupitel a v kritice jsem

 

  

Radniční noviny se musí změnit z hlásné trouby 
občanských demokratů na moderní periodikum

2  [novinky z radnice]

Koncesní řízení, které mělo vybrat doda-
vatele pro výrobu, tisk i distribuci Rad-
ničních novin a které vypsala minulá 
koalice ve složení ODS a TOP 09, bylo ra-
dou hned v červnu zrušeno. Budoucnos-
ti našeho radničního periodika se v rám-
ci činnosti v Radě městské část i Praha 3 
intenzivně věnuji a již nyní lze konstato-
vat, že se věci mění k lepšímu.

Miroslav Poche
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Chceme spravovat městskou část 
transparentněji a blíže k občanům

3  [názor]

S transparentností se musí začít od sa-
motných základů a dosavadní praxe, 
kdy například výbory na základě své-
ho jednacího řádu jednaly neveřejně, 
a o vpuštění veřejnosti se muselo hla-
sovat, musí bezpodmínečně skončit. 

Zastupitelstvo městské části včet-
ně svých výborů musí jakožto přímý 
zástupce obyvatel jednat a rozhodo-

vat veřejně, což v dnešní době kromě 
zpřístupnění fyzického znamená i zpří-
stupnění elektronické. Proto by na in-
ternetových stránkách radnice měl být 
jednoduše přístupný stenozáznam 
celého jednání zastupitelstva včetně 
jmenných seznamů zastupitelů a je-
jich rozhodování v rámci jednotlivých 
hlasování. K dispozici by měly být sa-

mozřejmě i všechna usnesení zastupi-
telstva včetně příloh a záznamy z jed-
nání výborů – to vše samozřejmě zcela 
v souladu se zákonem na ochranu 
osobních údajů.

I rada městské části by se měla při-
blížit občanům prostřednictvím dů-
sledného zveřejňování zápisů z jed-
nání a usnesení radních včetně příloh. 
Jednotlivé orgány by měly po sobě na-
vzájem vyžadovat důsledné plnění ta-
kovýchto pravidel a Rada městské části 
Praha 3 by měla jít příkladem.

Výše uvedené návrhy změn jsou 
však pouhým základem, skutečná 
transparentnost spočívá v zprůhledně-
ní způsobu, jakým městská část naklá-
dá se svým majetkem. V duchu tohoto 
principu, který by měl být všem sociál-
ním demokratům, tedy slušným repre-
zentantům voličů zcela vlastní, by měla 
městská část podle požadavků 

 

  

Pád dosud vládnoucí koalice TOP 09 
a ODS a ustavení nové za účasti ČSSD ote-
vírá nám, sociálním demokratům, jedi-
nečnou příležitost ukázat voličům a oby-
vatelům třetí městské části, že to umíme 
dělat lépe a především transparentněji. 
V rámci nově vzniklé koalice musíme usi-
lovat především o zprůhlednění zadávání 

veřejných zakázek a hospodaření radnice.

Irena Ropková

pokračoval i jako nově zvole-
ný radní městské části. Naše snaha 
o transparentní a skutečně férové 
řízení Radničních novin nese první 
ovoce. Již den po zvolení nové ra-
dy se sociální demokracii ve spo-
lupráci s dalšími stranami v Radě 
podařilo koncesní řízení zrušit.

Jako radní se budu v rámci své 
činnosti dále snažit o to, aby Rad-
niční noviny v budoucnu jako ce-
lek nezajišťovala externí firma, ale
jejich vydávání měla i nadále na 
starost městská část. Jedině tak 
bude zajištěna skutečná transpa-
rentnost hospodaření tohoto pe-
riodika a my, zástupci sociální de-
mokracie, se budeme moci lépe 
zasazovat o opravdovou názoro-
vou pestrost a otevřenost Radnič-
ních novin.

Věřím, že z Radničních novin dí-
ky společnému úsilí učiníme sku-
tečnou názorovou platformu pro 
obyvatele, neziskový sektor a vo-
lené zástupce v rámci Prahy 3. 

 
Autor je radní MČ Praha 3
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sociálních demokratů přistoupit k zavedení systé-
mu plného zveřejňování smluv tam, kde to bude 
možné, a u zbytku smluv zpřístupnit veškeré in-
formace, které právní předpisy uveřejnit dovolují.

Proměnou by měl projít i způsob zadávání všech 
veřejných zakázek, tedy ne jen těch objemných. 
Všechny tendry by napříště měly získat takzvaný 
rodný list, kde by městská část a výhledově i další 
subjekty, jakými jsou například akciové společnosti 
v držení radnice, zveřejňovaly v reálném čase všech-
ny informace k zadaným a probíhajícím zakázkám.

Nesouhlasíme ani s dosavadním způsobem ří-
zení Radničních novin, které chceme od základů 
změnit z hlásné trouby představitelů radnice na 
skutečnou platformu všech zastoupených stran 
v zastupitelstvu a širší veřejnosti.

Musíme si především uvědomit, že jsme zá-
stupci občanů, proto napříště i všechny klíčové 
otázky dalšího rozvoje městské části, které svo-
jí důležitostí a dopady na obyvatele daleko přesa-
hují svým významem volební období současného 
zastupitelstva, budeme projednávat s občany ve 
veřejné diskusi.

Jedině tak bude naše městská část v očích li-
dí skutečným spojencem a my, sociální demokra-
té, budeme pro obyvatele Prahy 3 důvěryhodný-
mi zástupci. 

Autorka je zastupitelkou MČ Praha 3

4  [názor]

Aktivní přístup členské základny je potřeba vždy, 
ve chvílích, kdy strana skutečně může v rámci 
územního celku rozhodovat o osudu nás všech, 
je potřeba dvojnásob. Taková chvíle právě přišla. 
Někteří naši zástupci v rámci zastupitelstva měst-
ské části usedli do křesel radních a sociální demo-
kracie tak může lépe než předtím ovlivňovat pří-

tomnost a budoucnost Prahy 3. Úloha celé naší 
obvodní organizace je o něco významnější, než 
v ostatních městských částí. Právě my všichni mů-
žeme nyní dobrou správou našeho obvodu na-
pravit pošramocenou reputaci, kterou ve vztahu 
k radnici zanechal Pavel Hurda a jeho Občanská 
demokratická strana.    

Úspěch sociální demokracie 
v rámci nové koalice závisí na 
zodpovědném přístupu nás všech

Sociálním demokratům se vstupem do koalice v rámci naší 
městské části otevřely zcela nové možnosti, závisí ale jen 
a jenom na nás, členech ČSSD v Praze 3, jak s touto šancí 
naložíme. Měli bychom především aktivně podporovat 
naše zástupce v radě a být jim při rekonstrukci takzvaného 
Hurdistánu zpět na vlídnou a dobře hospodařící městskou 
část nápomocni. Zároveň však musí členská základna plnit 
kontrolní funkci zástupců ČSSD v radě tak, aby bylo jisté, že 

se sociální demokracie do paměti obyvatel zapíše veskrze pozitivně.

Ivan Holeček
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Z tohoto důvodu pro nás všechny 
vyvstávají nové úkoly, jejichž řešení 
nebude vždy jednoduché, musíme 
se s nimi však poprat a navzájem si 
s jejich plněním pomáhat.

Velmi důležitý úkol má každý řa-
dový člen naší strany, bez ohledu 
na to, zda zastává nějakou funkci 
ve straně či v rámci zastupitelské-
ho sboru a rady. Jedná se o úkol 
svojí činností aktivně podporovat 
politiku, kterou sociální demokra-
cie v rámci koalice bude na základě 
programového prohlášení prosazo-
vat, ať už z hlediska kontroly našich 
radních a místostarostů z hledis-
ka souladu jejich chování s progra-
mem sociální demokracie, tak z hle-
diska všestranné podpory jejich 
úsilí. Splnění tohoto úkolu vyžadu-
je aktivní přístup na členských schů-
zích a neplnění povinností pouze 
na půl plynu.

Důležité úkoly mají i představitelé 
naší strany na radnici. Nejen, že mu-
sí samozřejmě spravovat naší měst-
skou část svědomitě a poctivě, mu-
sí navíc svojí činnost skutečně dávat 
najevo a postarat se o to, aby úspě-

chy nás všech v rámci práce na rad-
nici nepřipadly v očích veřejnosti na 
účet některého představitele radni-
ce z jiné politické strany. Nejde však 
jen o povinnost skládat účty veřej-
nosti, naši radní a místostarosto-
vé musí o své činnosti řádně a včas 
informovat členskou základnu tak, 
aby byla umožněna kontrolní funk-
ce členů ve vztahu k jejich předsta-
vitelům.

Nejdůležitější úkol má ale beze-
sporu Obvodní výkonný výbor, kte-
rý musí v následujících měsících 
a letech zodpovědně využívat plo-
dy práce nás všech, koordinovat 
společné úsilí a upozorňovat na ne-
dostatky, které zákonitě nastanou. 

Zmínil jsem pouze část úkolů, kte-
ré nás v budoucnu čekají, které bu-
deme muset řešit a které se na nás 
budou valit jako lavina. Nesmíme 
však tuto šanci propásnout a ukázat 
našim politickým protivníkům a oby-
vatelům naší městské části, že nám 
tyto úkoly dělají obtíže.

Musíme uspět – a uspět můžeme 
jenom díky zodpovědnému a aktiv-
nímu přístupu. 

Pražští mladí sociální 
demokraté připravili 
petici proti vládě, 
pomozte ji dostat 
do sněmovny!

Aktivita mladých sociálních demokra-
tů v Praze, kde mám tu čest být jedním 
z místopředsedů a v rámci činnosti 
předsednictva mít na starosti propagaci, 
neutuchá ani na jaře a v létě. V současné 
době se v průběhu mítinků a akcí MSD 
v Praze vybírají podpisy pod petici poža-
dující odchod vlády Petra Nečase, která 

svojí činnosti nejen podrývá ekonomiku naší malé ze-
mě, ale ničí rovněž demokratickou kulturu a poslední 
zbytky důvěry obyvatel v politiky. Pomozte ji dostat 
k projednání na plénum poslanecké sněmovny.      

Radek Hlaváček



TROJKAnaše 

6  [názor]

Příprava jakékoliv petice vyžadu-
je pečlivé zvážení všech detailů. 
Je vždy na posouzení jejich auto-
rů, kdo bude adresátem petice, jak 
dlouho bude probíhat výběr jed-
notlivých podpisů a jakou formou 
bude realizován. Nakonec i samotný 
text, pod který se občané mají po-
depisovat, může v mnohém ovliv-
nit úspěch celé akce. Příliš radikální 
požadavky mohou umírněné spolu-
občany odradit, pod příliš alibistický 
text se ale nikdo z rozhořčených ne-
podepíše.
Adresátem naší petice je poslanec-
ká sněmovna, výběr probíhá nárazo-
vě na akcích, kde se nachází stánek 
Mladých sociálních demokratů a dá-
le v rámci každodenní činnosti MSD. 
Text této petice, jehož mám tu čest 
být autorem, však není ani radikál-
ní, ani ustrašená. Vystihuje požada-
vek každého slušného občana Čes-
ké republiky, kterému není lhostejný 
osud naší země a kterého činnost 
současné vlády znechucuje adekvát-
ně k tomu, jak v médiích vyplouvají 
další a další skandály povedené par-
tičky kolem premiéra Nečase.

Posuďte sami:

Jistě vás zajímá, jaký úspěch měla 
tato petice během dosavadních se-
tkání s občany a jak dlouho bude je-
jí výběr probíhat. Než na tuto otázku 

odpovím, předešlu, že na nedávném 
zasedání krajské rady MSD v Praze 
bylo jednomyslně schváleno, že vý-
běr petice bude probíhat až do chví-

le, než se pod text podepíše desá-
tý tisící občan. Proč tak vysoké číslo? 
Odpověď nalezneme v jednacím řá-
du Poslanecké sněmovny Parlamen-
tu České republiky. Dolní sněmovně 
parlamentu je možné adresovat ja-
koukoliv petici, avšak jen taková, kte-
rá obsahuje deset tisíc a více podpi-
sů, musí být poslanci projednána.

V současné chvíli jsme na plných 
tisíci podpisech, je proto nutné zís-
kat ještě desetkrát tolik. Lidé petici 
sami na akcích vyhledávají a podepi-
sují ji v takovém množství, že často 
ani propisky a volné papíry nedosta-
čují. Potřebujeme však i vaší pomoc.

Petiční archy jsou k dispozici u ob-
vodního tajemníka Václava Lehne-
ra či v sekretariátu Mladých sociál-
ních demokratů v Lidovém domě. 
Neváhejte si je vyžádat během schů-
ze místních organizací či obvodní-
ho výkonného výboru nebo kdyko-
liv v úředních hodinách sekretariátu 
a pomozte dobré věci.

Děkujeme! 

Autor je předseda MSD Praha 3  
a místopředseda KR MSD Praha

1. Jakožto občané České republiky, kteří v sobě i přes nespočet ko-
rupčních afér současné vládní koalice stále ještě chovají plnou 
důvěru v demokratické zřízení a kterým není lhostejný osud na-
ší země, žádáme vládu Petra Nečase, aby bez odkladu podala de-
misi. Další fungování této vlády znamená pošlapání všech demo-
kratických, sociálních a morálních hodnot spojené s neodvratnou 
hrozbou trvalé společenské krize. Se současnou vládou v čele hro-
zí zemi mj. kolaps veřejných rozpočtů, úplná demontáž systému 
sociálních služeb, chudoba a prudký nárůst extremismu.

2. Žádáme Poslaneckou sněmovnu Parlamentu České republiky 
o bezodkladné přijetí návrhu adresovaného prezidentu České re-
publiky ve smyslu čl. 35, odst. 2 Ústavy České republiky. Na zákla-
dě tohoto návrhu prezident rozpustí poslaneckou sněmovnu.

3. Žádáme prezidenta republiky o vypsání předčasných voleb do 
poslanecké sněmovny tak, aby v zájmu stability proběhly v nej-
bližším možném termínu.
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